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 Abstract of Thesis :  

 

 على جلد الجرذان المختبرٌة  CO2دراسة بعض الظواهر الفٌزٌائٌة وآثارها البٌولوجٌة باستعمال أشعة لٌزر 

فً تعرٌض جلد الجرذان المختبرٌة ودرست الظواهر البٌولوجٌة والفٌزٌائٌة الناتجة عن  CO2استعمل لٌزر    
التفاعل المتبادل بٌن الحزمة اللٌزرٌة والجلد . فضلاً عن الدراسة التشرٌحٌة جرى دراسة وتحلٌل عدد من 

دام هذا اللٌزر . كما اجرٌت المعلمات الفٌزٌائٌة ذات الآثر الكبٌر فً التطبٌقات الطبٌة كالجراحه والعلاج باستخ
الدراسات الطٌفٌة للهٌموغلوبٌن والاوكسً هٌموغلوبٌن , افضت الدراسة  الحالٌة ان الابتعاد عن كثافات قدرة 
لٌزرٌة عالٌة كونها تسبب تلفاً كبٌراً للنسٌج بسسب ارتفاع درجة الحرارة وبالتالً زٌادة كبٌرة فً عمق التلف 

 الحراري .

   Study of some physical phenomenon and their biological effects on skin of laboratory 

rats using CO2 laser radiation   

   CO2 laser was used to illuminate rats tissue . Interaction of laser beam with skin leads 

to study the physical and biological phenomenon. The changes in skin structure were 

observed and analyzed . In addition , many physical parameters were studied and 

analyzed . Spectroscopic study revealed a phenomenon based on the absorption of Hb 

and HbO2 . It has been shown that high laser power densities leads to huge tissue 

damage and high damage depth . As a result optimized laser power density should be 

used for medical applications .                                                                                      


